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Trainingsmethoden paarden 3785311 1 

Geachte heer Dales, 

Naar aanleiding van uw brief van 22 april 2008 waarin u mij verzoekt een wettelijk verbod 

in te stellen voor dieronvriendelijke trainingsmethoden heb ik de KNHS en weten- 

schappers gevraagd om inzichten en onderzoeken op een rij te zetten die sinds de 

workshop van de Fédération Equestre Internationale (FEI) in 2006 zijn verschenen over het 

welzijn van paarden in relatie tot ‘hyperflexie’ en andere trainingsmethoden. 

Uit de inventarisatie blijkt dat er relatief weinig onderzoeken naar hyperflexie zijn gedaan 

sinds de FEl-workshop in 2006. Deze onderzoeken geven geen eenduidig beetd van de 

effecten van hyperflexie op het welzijn. Ook vertonen alle onderzoeken gebreken in 

methodologie, beperkte aantallen of gebruikte parameters, waardoor het miet mogelijk is 

een duidelijke, eensluidende conclusie te trekken. Wel zijn er de nadige aanwijzingen die 

erop wijzen dat hyperflexie als trainingsmethode vanwege de complexiteit van de 

methode alleen uitgevoerd zou mogen worden door ervaren berijders, omdat anders de 

kansen op negatieve effecten voor het welzijn van het paard groter, en daardoor minder 

aanvaardbaar zijn. 

Ik zal deze trainingsmethode niet verbieden. Wel zal ik de KNHS vragen in de hippische 

opleidingen aandacht te besteden aan kennis van trainingsprincipes, waaronder 

hyperflexie. Daarnaast zal ik de KNHS vragen om bij de FEI aan te dringen op een helder 

standpunt inzake het gebruik van hyperflexie. 
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